BASIRHAT COLLEGE

DEPARTMENT OF ARABIC

LESSON PLAN - 2019 (JULY - DEC.) :

B.A. Arabic General (DSC-i)

Semester- i

Paper Code- ARBGCOR01T

Paper Title- History Of Arabic Literature. Pre Islamic, Islamic & Umayyaf Period -

Grammar & Translation

Credits-6

COURSE OUTCOME:

- i. To introduce with the poets of these periods and their thoughts.
- ii. To provide the information of social cultures and practices in these periods.
- iii. To impart the knowledge about various part of Arabic speech and understand the grammatical sense.
- iv. To enable the students to use Arabic correctly and confidently in writing and speech.
- v. To help the students in translation from Arabic into English and vice versa.

MONTH	TOPIC NAME	TEACHER	CLASS HOUR	TUTORIAL
July	-Pre-Islamic Period المقدمة في العصر الجاهلي، المعلقات مع التاريخ، حياة إمرئ القيس	АМ	AM - 17	Theorytical- 15 Tutorial -2
August	-Pre-Islamic Period حياة زهير بن أبي سلمي ومعلقته حياة لبيد بن ربيعة وشعره، جمع القرآن	АМ	AM - 20	Theorytical- 18 Tutorial- 2
September	-Islamic Period الحديث - تعريفه، أقسامه، تاريخ تدوينه، حسان بن ثابت، الخنسى، الأخطل	AM	AM - 21	Theorytical- 19 Tutorial- 2
October		AM	AM - 0	Theorytical- 0 Tutorial- 0

November	الجرير ، الفر زدق ، الكلمة وأقسامها ، النكرة و المعرفه ، الجنس ، العدد ، الفعل	АМ	AM - 16	Theorytical- 14 Tutorial- 2
December	جمع التكسير، أدوات الاستفهام، أبواب الفعل الثلاثي المجرد والمزيد فيه، الضمير، المضاف والمضاف إليه، المبتدا والخبر، الموصوف والصفة	AM	AM - 17	Theorytical- 15 Tutorial- 2
		Total	91	

Resources:

Books:

- 1. Tarikh ul Adabil Arabi by Ahmad Hasan Zaiyat.
- 2. Arbi Sahityer Itibritto by Dr. Shahidullah.
- 3. Hidayatun Nahu.